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Abstract

South of the Algerian, dental fluorosis is a "silent" epidemic among the
population. The stumbles of this study was to determine the teneure
fluoride in water, the results indicate that 100 % of the water wells of
self-Pliocene tablecloth had excessive levels of fluoride (> 1,5 mg.L™), it
is therefore regions where dental caries is the most common pathology,
and more than 40% of the wells of the Senonian web. These are the



waters of the Albian tablecloth with values below the recommended
standard (> 1.5 mg L™).. For defluoridation lime, the yield is 81,4 %, from
a liter of water of 5 mg L™ fluoride content has been reduced to 0.94 mg
L'l

Résumé

Au sud de l'Algérien, la fluorose dentaire constitue, une épidémie
"silencieuse" parmi la population. Le bute de cette étude était de
déterminer la teneure en fluorure dans I'eau, les résultats indiquent que
100 % des puits d’eau de la nappe Moi-pliocéne ont eu les niveaux
excessifs en fluorure (> 1,5 mg.L™), c’est par conséquent les régions dont
la carie dentaire est la pathologie la plus répandue, et plus de 40 % des
puits de la nappe Sénonien. Ce sont les eaux de la nappe Albien qui
présentent des teneurs inférieurs a la norme recommandée (> 1,5 mg.L
1).. Pour la défluoruration a la chaux, le rendement est de 81,4 %, a
partir d’un litre d’eau de 5 mg.L" de fluorure, la teneur a pu étre
ramenée 3 0,94 mg.L™.



